
zpravodaj obce Kněževes (u Prahy)   ročník 24   září 

KNĚŽEVÁK 3 20
23

PŘIPRAVOVANÉ AKCE: 
14. 10.  od 10.00 | Drakiáda na sportovním hřišti
14. 10.  od 16.00 | Rodinné dlabání dýní - Halloweenská párty v  hasičárně
1. 12. od 18.00 do 20.00 | Příjem vánočních svícnů do soutěže - v KD
2. 12. od 14.00 | Mikulášská besídka pro děti v KD
2. 12. od 20.00 | Mikulášská taneční zábava v KD
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Slovo starosty
Vážení 
spoluobčané,

 
tentokrát se ve svém 
příspěvku zaměřím 
na popelnici na od-
pad oleje. Do této 
popelnice patří do-
mácí oleje v plasto-
vých lahvích. Skle-

něné se rozbíjí a svozová firma odmítá 
střepy vyvážet. Museli jsme nádobu pře-
sunout, protože do ní pršelo a firma vodu 
též nevyváží.

Při údržbě zeleně jsme narazili na problém 
s lipovou alejí. O tomto jsem se zmiňoval 
při různých příležitostech. Dendrolog 
provedl průzkum a zjistil, že 4 lípy po-

třebují pokácet z bezpečnostních důvodů, 
hrozí zranění osob a poškození majetku 
občanů. Na tomto se muselo dohodnout 
ZO na druhý pokus. Pochopitelně obec 
provede náhradní výsadbu. Stromy vysa-
díme tak, aby nevadily občanům. Úpravu 
lipové aleje přislíbila firma pana Chládka. 
Chceme mít stromy lepší, než jsou za že-
lezničním přejezdem. 

Opravili jsme chodník s odvodněním 
u KD, je situovaný jako bezbariérový. Pro-
blémy s KD jsou stále na denním pořádku. 
K 31. 8. skončil správcovství pan Jelonek. 
Provoz se bude muset přizpůsobit situa-
ci. V současné době odpovídá za provoz 
kulturní komise obce. Není možné rozdat 
klíče po vesnici. Za vstup bude odpovídat 
paní Bohunka Pavlíková. 

Nemalé finanční prostředky věnujeme 
do oprav vodovodu a kanalizace. Za rok 
jsou to řádově stovky tisíc korun. Neboť 
vodovod je od sedmdesátých let minulé-
ho století. Kanalizace je mladší, ale tím jak 
občané vylévají tuky do kanalizace, tak 
se ucpává. Poslední havárie byla v srpnu 
před č.p. 99. Je nepříjemné, když z domu 
neodtéká odpad a hromadí se ve sklepě. 
I letos v rámci akce “Dobré soused-
ství” obdrží obec dar ve výši přesahující 
1.000.000 Kč. Tyto prostředky budou vě-
novány rozvoji obce a sportu. Spočítejte 
si, kolik obdržela obec za všechna léta, 
co spolupracujeme s letištěm. Na každém 
rohu naší obce je to vidět.

Stanislav Kettner
starosta obce

Usnesení OÚ
Kompletní zápisy zastupitelstva obce 
naleznete na www.knezeves.cz

Zápis č. 8 a přehled usnesení ze zasedání 
zastupitelstva obce Kněževes; konaného 
dne 26. 6. 2023 v Kulturním domě

 Zastupitelstvo obce schvaluje:

•  Závěrečný účet obce obce Kněževes za rok 
2022 bez výhrad.

 Zastupitelstvo obce bere na vědomí: 

•  Zpráva starosty obce od předešlého veřej-
ného zasedání dne 20. 3. 2023.

•  Připomínka pana Václava Vidmana ohled-
ně zvýšeného hluku na Letišti (situaci zjis-
tí dotazem Letišti pan Pittermann).

•  Informace p. Dobiáše ohledně elektronic-
ké úřední desky – probíhá jednání s Ing. 
Šarapatkou.

•  Informace p. Dobiáše ohledně demontáže 
el. vedení v ul. Nad Mostem a Na Slovance 
a umístění trafostanice v obci.

Zápis č. 9 a přehled usnesení ze zasedání 
zastupitelstva obce Kněževes; konaného 
dne 24. 7. 2023 na obecním úřadě

 Zastupitelstvo obce schvaluje: 

•  Uzavření  nájemní smlouvy mezi Obcí 
Kněževes a ŘSD na pronájem pozemku 
parc. č. 479/13 ost. plocha/jiná plocha o vý-
měře 31m₂, LV č. 728 pro obec Tuchomě-
řice a KÚ Kněžívka z důvodu stavby D7 
MÚK Kněževes, přídatné pruhy a úpravu 
silnice III/2405. Jde o dočasný zábor do 1 
roku za částku 24 K4/1m₂/1 rok.

•  Žádost pana Petra Dobiáše o povolení sta-
vebních/terénních úprav na části pozem-
ku parc. č. 538/7, přes který je jediný mož-
ný příjezd na pozemky parc. č. 542/2, 542/3 
a 558/112, 558/13, 558/96. Šířka pozemku 
pro vybudování budoucí příjezdové ko-
munikace bude cca 10,5 m. Uvažované te-
rénní úpravy – odstranění zeminy v šířce 
4m od stavby  na p. č. st. 200 (garáž) a dél-
ce 9 m na úroveň komunikace v ul. Nad 
mostem a vystavění opěrné zdi kopírující 
stávající výškové uspořádání okolního te-
rénu na vlastní náklady žadatele.

 Zastupitelstvo obce bere na vědomí: 

•  Otázka převodu pozemku st. 302 (nad 
rybníkem) od paní Hašplové a p. Chvoje 
bude projednána s právníkem ohledně 
dalšího postupu.

•  Pan Jiří Kettner zaslal výpověď smlouvy 
o nájmu nebytových prostor a dále vý-
pověď smlouvy o nájmu služebního bytu 
k 30. 9. 2023. Bude vypsáno výběrové ří-
zení.

•  Letiště Praha požádalo o jednání ohled-
ně prodeje části pozemků parc. č. 300/48 
a 700/1 k.ú. Kněževes u Prahy, ale zatím 
neuvedlo žádné konkrétnější požadavky.

•  Informace starosty obce o opuštěných hro-
bech na místním hřbitově; hroby budou 
označeny, zda se ozvou pozůstalí a uhradí 
poplatek za pronájem hrobového místa.

•  Informace starosty ohledně opravy dveří 
ve škole.

•  Nabídka paní Kalouskové ohledně při-
pravované knihy Místopis Prahy západ ze 
starých fotografií a pohlednic.

•  Informace Ing. Šarapatky ohledně Elektro-
nické úřední desky obce (konkrétní pro-
pozice zašle ZO na e-mail).

•  Připomínka pana R. Holana ohledně řezá-

ní větví v ulici K Rybníku.

Zápis č. 10 a přehled usnesení ze zasedání 
zastupitelstva obce Kněževes; konaného 
dne 21. 8. 2023 na obecním úřadě

 Zastupitelstvo obce schvaluje:

•  prodej pozemku parcelní číslo 124/6 o vý-
měře 6m₂,  pozemku parcelní číslo 125/23 
o výměře 94m₂ , pozemku parcelní číslo 
730/8 o výměře 6m₂ a pozemku parcelní 
číslo 731/2 o výměře 19m₂; to vše v obci 
Kněževes a k. ú. Kněževes u Prahy. Za 
cenu 85.395,- Kč. Dále prodej pozem-
ku parcelní číslo 479/11 o výměře 434m₂ 
a pozemku parcelní číslo 479/12 o výměře 
153m₂, vše v obci Tuchoměřice a k. ú. Kně-
žívka. Za cenu 403.875,- Kč. Kupujícím 
všech těchto pozemků je jediný zájemce 
Ředitelství silnic dálnic Praha, státní pří-
spěvková organizace.

•   rozpočtové opatření č. 4
•   cenovou nabídku I. Vodohospodářské 

společnosti, s.r.o. na výměnu sekčních 
šoupat v ul. Na Staré silnici, Kněževes za 
celkovou částku 92.871,- Kč bez DPH.

•   návrh Mgr. Luďka Černého na „Výlet pro 
všechny“ – návštěvu zámeckého parku 
Dobříš a Kamýk nad Vltavou (zřícenina 
hradu Vrškamýk), který bude organizovat 
Obec Baráčníků, Spolek Havlíček a Obec-
ní knihovna v Kněževsi. Obec Kněževes 
uhradí fakturu za dopravu a částku 200,- 
Kč na osobu za občerstvení.

•   nátěr pískovcových soch v obci v rámci 
pravidelné údržby, který provede pan 
Martin Tamchyna.

 Zastupitelstvo obce bere na vědomí: 

•  Informace ohledně dendrologického po-
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sudku na stav lip v obci.
•  Informace starosty obce ohledně výměny 

4 kanalizačních poklopů.
•  Návrh smlouvy o spolupráci  na projekt 

„Chytré zastávky“- digitální označníky 
typu E-Paper. ZO požaduje doplnění úda-
jů jako např. podmínky provozování i po 5 
letech atd.  Připraví  pan P. Dobiáš.

•  Informace Ing. Vlčkové ohledně sdělení 
Odboru veřejné správy, dozoru a odroly 
MV ČR – uzavření kontroly obce Kněževes.

•  Informace starosty obce ohledně opravy 
vlečky na stáčiště.

•  Informace pana P. Dobiáše ohledně rekon-
strukce veřejného osvětlení ve spojitosti 
s úpravou el. vedení od firmy ČEZ v ně-
kterých ulicích obce dle projektů.

•  Informace Ing. P. Wagnera, že firma HG 
SET provede dne 27. 8. 2023 kontrolu vod-
ního pramene Ouvalka.

•  Informace Ing. P. Wagnera o stavu projek-
tu Ořechovka.

•  Výběrové řízení na obsazení správce KD 
Kněževes - je třeba rozšířit inzerci na další 
weby (zajistí informační komise).

 
Zápis č. 11 a přehled usnesení ze zasedání 
zastupitelstva obce Kněževes; konaného 
dne 4. 9. 2023 na obecním úřadě

•  Zastupitelstvo obce projednalo  předlože-
né  doporučení dendrologického posudku 
firmy CENEVITAE s.r.o. – posouzení cel-
kového stavu 8 stromů (lip malolistých) 
a následných pěstebních a bezpečnostních 
opatření vč. vyčíslení jejich ceny, rostou-
cích na pozemcích p. č. 714/10 a 714/1 k. ú. 
Kněževes u Prahy, v ulici Na Staré silnici, 
Kněževes. 

•  Závěr:  4 lípy pokácet;  zdravotní stav  lípy 
č. 8 je vysoce rizikový a lip č. 4, 5 a 6 je 
kritický – havarijní. Kácení provede firma 
Chládek. 

•   Zastupitelstvo obce schvaluje pokladní 
hotovost obce 300 tisíc Kč.

 Zastupitelstvo obce bere na vědomí: 

•  V Zápisu č. 4 ZO ze dne 20. 2. 2023, bod č. 
8 došlo k písařské chybě – nejedná se o by-
tový fond, ale obecní byty.

•  V Zápisu č. 4 ZO ze dne 20. 2. 2023, bod č. 
11 došlo k písařské chybě – Uzavírání DPP 
a DPČ se zastupiteli obce bude schvalová-
no zastupitelstvem obce až v momentě, 
kdy bude dohodu s konkrétním zastu-
pitelem třeba vytvořit, nikoliv paušálně 
dopředu (jméno, na jakou činnost, od kdy 
a výše odměny).

•  Informace starosty obce ohledně uzávěru 
vody dne 12. 9. 2023.  

•  Správce v KD ukončil činnost; v době od 4. 
9. do 30. 9. budou vydávání klíčů na spor-
tovní aktivity zajišťovat a na pořádek dohlí-
žet  p. Souček, paní Pavlíková a pan Šebesta

 Vítání nových občánků

„ Když zavoní někde heřmánek, narodí se děťátko“. V Kněževsi zřejmě zavoněl 5x, protože se narodila 1 holčička a 4 chlapci.

Jejich slavnostní uvedení mezi nás, Kněževáky,  
se konalo dne 10. září 2023 v Kapli sv. Václava 
za přítomnosti žáků základní a mateřské školy 
a zástupců místních spolků – Hasičů, Baráčníků, 
Spolku Havlíček a TJ Sokol. 

Byl krásný, slunečný den, jako stvořený pro 
slavnostní událost a my jsme měli tu čest přivítat:
Patrika Šinágla, 
syna Barbory a Marka Šináglových,
Elišku Dědouchovou, 
dceru Moniky a Marka Dědouchových,
Tomáše Slabého, 
syna Veroniky Missové a Ondřeje Slabého,
Jana Kamiše, 
syna Lenky Poklopové a Jana Kamiše a
Šimona Mašteru, 
syna Petry Benešové a Jakuba Maštery.

Po vystoupení dětí ze základní a mateřské školy 
promluvil k přítomným starosta obce pan Stanislav 
Kettner. Poté se rodiče podepsali do Pamětní knihy, 
od obce obdrželi finanční dárek a jejich ratolesti 
dárečky od zástupců místních spolků. Následovalo 
focení v kolébce a u obrazu sv. Václava, který zapůjčil 
zastupitel pan Milan Červený. Původní obraz sv. 
Václava z Kaple totiž v současné době prochází 
renovací rámu u pana Matějíčka ze sousedních 
Středokluk. Od roku 2000 včetně se v naší obci 
narodilo 143 dětí; z toho 63 děvčátek a 80 chlapců.
A dobrou zprávou je, že další je již na cestě…

Tak ať naši Kněževáčci hezky a ve zdraví rostou a ať 
je chrání zejména láskyplná náruč jejich rodičů a také 
svatý Václav, kterému je zdejší Kaple zasvěcena.

 Ing. Václava Vlčková
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 Kácení lip v Kněževsi 

Na základě odborného znaleckého posudku Ing. Jiřího Grulicha bylo rozhodnuto v zájmu bezpečí občanů  
o pokácení 4 kusů lip v katastru naší obce.  B. Pavlíková

Chcete odbourat stres, odreagovat se nebo jen přijít na jiné myšlenky?  
Čím více je TV programů, tím méně je na co se dívat? Přijďte si pro dobrou knihu; knižní fond je pravidelně obměňován.  

Každé pondělí 16.00 – 18.00 Vás zve obecní knihovna v Kněževsi.

Poděkování z Tuchoměřic  
Vážený pane starosto,
dovolte, abych Vám touto cestou 
poděkoval za zásah Vaší jednotky SDH 
při požáru Prchalova parního mlýna  
v Tuchoměřicích.
Velmi si Vaší pomoci vážíme a jsme 
připraveni v případě nouze pomoci!
V současné době se vypracovává 
statický posudek který napoví, zda 
bude možné budovu zachránit. 
S přáním všeho dobrého!
Ing. Pavel Cihlář, Ph.D.
starosta obec Tuchoměřice

 Výročí autora 

Karel Klostermann 
13. 2. 1848 – 16. 7. 1923

Český spisovatel ně-
mecké národnosti 
s regionálním zamě-
řením na oblast Šu-

mavy a Pošumaví. Byl představitelem re-
alismu v literatuře a tzv. venkovské prózy. 

Jeho sebrané spisy mají přes čtyřicet svaz-
ků. Vnímal Šumavu jako společný domov 
obou národů a její budoucnost viděl v sou-
žití Čechů a Němců. Svou angažovanost ve 
prospěch Čechů vysvětloval jako potřebu 
pomáhat menšímu národu, který se chce 
povznést, a to ve spolupráci s jinými náro-
dy, nikoliv na jejich úkor. Klostermannovi 
se v jeho románech a povídkách podařilo 
mistrně vystihnout život a tradice šumav-

ských obyvatel i těsnou souvislost mezi 
člověkem a přírodou. Ve svých povídkách 
se zaměřil na zachycení typického životní-
ho stylu a obživy obyvatel Šumavy.
Výběr z díla: Ze světa lesních samot (1933 
zfilmováno), V ráji šumavském, V srdci šu-
mavských hvozdů, Mlhy na blatech (1943 
zfilmováno), Suplent, Ecce homo, Dalčické 
panstvo.
 p. Bareš, knihovník

Napsali jste nám 
 Průvod princezen

Jednoho krásného srpnového dne se pro-
cházím naší krásnou obcí a najednou sly-
ším v dáli dětský smích a dupání. Zastavím 
se a vidím, jak se od místní kapličky ke mně 
hrnou dvě princezny v doprovodu rytíře ... 
Zastavím je a ptám se: "Co jste zač ...?" Se 
smíchem se dozvím, že je to "průvod prin-
cezen" ... S pohledem na vzdalující se "prů-
vod" jsem si uvědomil, jak je krásné mít 
v Kněževsi princezny a rytíře :-).
 Luděk Černý
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V pondělí 4. září jsme se sešli po 
prázdninách s dětmi, které již školku 
velmi dobře znají, ale také s dětmi 
nově přijatými, pro které to bylo jejich 
POPRVÉ…

Všichni to zvládli na jedničku s hvězdičkou. 
Potěšilo nás, že se děti do mateřské školy tě-
šily na kamarády, hračky, ale prý i na paní 
učitelky.

V pět odpoledne jsme se všichni setkali 
i s rodiči na úvodní informativní schůzce, 
kde získali základní informace o provozu 
a chodu mateřské školy.

V neděli 10. 9. 2023 jsme byli obcí pozváni 
na Vítání občánků, kde děti předvedly krát-
ké pásmo básní s paní učitelkou Štěrbovou.
12. září nás navštívilo divadélko Paleček 
s představením „KAMARÁDSKÁ“. Děti se 
dozvěděly, jak se mají ve školce chovat ke 
svým kamarádům a zároveň se pobavily.

Na první pololetí nového školního roku 
jsme si naplánovali spoustu společných 
akcí a výletů:
tradiční výlet na Okoř a do Lidic, adventní 
výlet do Muzea betlémů v Karlštejně, bo-
jovku v čase Dušiček spojenou s táborákem, 
pozveme k nám opět mobilní planetárium – 
sférické kino a užijeme si Mikuláše, Vánoč-

ní divadélko i vánoční nadílku. Sejdeme se 
i s rodiči na vánoční besídce v odpoledních 
hodinách (21. 12. 2023), na kterou vás tímto 
zveme. Plánů je mnoho a realizaci nebude 
snad nic bránit.

Na závěr bychom rádi poděkovali panu 
Šarapatkovi za IT podporu po celý školní 
rok a za nádherný dárek na „odchodnou“ 
od celé rodiny Šarapatkových – krásné ke-
ramické domovní znamení pro mateřskou 
školu. 
Děkujeme také zřizovateli za podporu – fi-
nanční i nefinanční.

 Olga Procházková, 
 ředitelka MŠ Kněževes 
 a celý kolektiv MŠ.

Mateřská  
škola

03.10.23 8:31 Drak omalovánka | Omalovánky k Vytisknutí Zdarma

https://www.supercoloring.com/cs/omalovanky/drak-0 1/1

03.10.23 8:30 Princezna na koni omalovánka | Omalovánky k Vytisknutí Zdarma

https://www.supercoloring.com/cs/omalovanky/princezna-na-koni 1/1
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 Jak jsme jeli na Čabárnu 

Ve dnech 11. a 12. 9. 2023 se žáci 3. a 4. třídy 
zúčastnili programů ekologické výchovy 
v NSEV Kladno – Čabárna. 
V pondělí 11. 9. proběhl program Život na 
louce pro 4. třídu a v úterý 12. 9. proběhl 
program Ptačí svět pro 3. třídu. 
Po oba dny panovalo nejkrásnější počasí, 
jaké jsme si mohli přát. Ze zastávky Bran-
dýsek „u kina“ vede nádherná pěší stezka 
přírodou. Proto nám cesta příjemně ubíhala. 

NSEV Čabárna je ekologické centrum, 
které má pro děti připravenou řadu zají-
mavých programů, které probíhají v učeb-
nách budovy i ve venkovním prostředí. 
Programy mají pestrý obsah, např. čtvrťáci 
se seznámili se zvuky hmyzích zástup-
ců na louce, poznávali byliny podle vůně 
a chuti, třeťáci řadili ptáky do skupin po-
dle tvaru nohou a zobáku, seznamovali se 
s některými zvláštnostmi různých druhů 
a vyzkoušeli si formou hry, jak je pro ptačí 
rodiče těžké uživit potomstvo. 
Děti si mohou u svačiny prohlédnout slad-
kovodní i mořské akvárium, vidět řadu 
preparovaných živočichů a rostlin, dočíst 
se o zajímavostech ze živočišné a rostlinné 
říše. Ve venkovním prostředí je pro děti 
volně přístupné minizoo, ve kterém je kro-
mě jiných nejmilejším obyvatelem krkavec 
Karel, který umí zdravit ahoj.
Cesta zpět byla stejně příjemná jako ces-
ta tam, jen byla bohatší o zážitky, které 
jsme si nesli s sebou z Čabárny a byla lehčí 
o snědenou svačinu. 

 Žáci a učitelé 3. a 4. třídy 
 ZŠ Středokluky - Kněževes

Základní  
škola
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 Fotbal 

Léto odchází, přichází babí léto a s ním 
i nová fotbalová sezóna 2023/2024. V minu-
lém ročníku jsme uhájili 12. místem v tabul-
ce III. třídu okresní soutěže. Do okresního 
přeboru postoupila mužstva Velkých Přílep 
a Červeného Újezdu. Postup ze IV. třídy vy-
bojovali Drahelčice a B-tým z Roztok, z vyš-
ší soutěže sestoupili Čisovice. V rámci pří-
pravy jsme se zúčastnili Memoriálu Jardy 
Paznochta ve Středoklukách kde jsme obsa-
dili 3. místo po prohrách 2:1 a 6:3. Na první 
soutěžní zápas jsme zavítali do Hostivice. 
Skvělá první půle kdy jsme vstřelili 2 bran-
ky, vystřídal velký tlak domácích v druhém 
dějství. Hostivice dokázali srovnat a s vel-
kým štěstím jsme nakonec urvali cenný bod. 
První domácí zápas byl znatelně povedeněj-
ší. V prvním domácím zápase s Roztockým 
béčkem padlo 9 branek, Kněževes zvítězila 
6:3, Jirka Lešner vstřelil premiérovou bran-
ku v našich barvách paradoxně proti svému 
bývalému klubu, následně přidal i druhý 
zásah. O týden později vyrovnaný zápas 
v Kosoři po divoké jízdě na obou stranách 
skončil 2:2 když domácí srovnali v posled-
ní minutě zápasu. Velmi povedený zápas 
se povedl v domácím prostředí proti Jenči 
kterou jsme porazili 5:1, kapitán Jakub Kost-
ka vstřelil v tomto zápase 4 góly. Po dlouhé 
době jsme zvítězili v derby na půdě soupe-

ře, výsledkem 5:1 jsme přehráli Středoklu-
ky. Tato výhra nás posunula na 4. místo 
v tabulce. Na podzim jsme přivítali novou 
posilu kterou je Jay Kumar který dříve hrál 
za Aritmu Praha a Přední Kopaninu. Na 
hostování k nám dorazil z Dobrovíze mla-
dý gólman Lukáš Novák který doplní gól-
manskou dvojici Štěpán Kuvik – Petr Sláma. 
Dále pokračujeme ve spolupráci se Sokolem 
Hostouň, jejich přípravka u nás pravidelně 
trénuje. Je třeba zmínit nové sponzory kte-
ré jsme přes léto získali: Coca-cola, Indiana 
Jerky, Porr, DR.Witt, Angry beards. Velké 
poděkování patří našim fanouškům a per-
manentkářům, v případě obnovení perma-
nentky na novou sezónu či zakoupení nové 
kontaktujte vedoucího mužstva Jakuba Še-
bestu. Děkujeme za podporu a těšíme se na 
našich dalších zápasech a akcích.

 Fotbalový turnaj v Kněževsi 24. 6. 2023

Tradiční fotbalový turnaj v Kněževsi jsme opět pořádali týden po konci soutěže. Tradiční 
účastníky Slavoj Suchdol a sousedy ze Středokluk doplnil nováček Sokol Lysolaje. Kněževsi 
se turnaj velmi vydařil. V prvním zápase dokázal zdolat Lysolaje 5:3 a postoupit do finále. 
Ve finále jsme narazili na Středokluky které jsme s přehledem smetli 6:1 a po delší době 
jsme v domácím turnaji dokázali zvítězit. Po turnaji proběhla tradiční dokopná se skvělou 
hudební atmosférou, jídlem a pitím.

TJ Sokol  
Kněževes

Odehrané zápasy:
Hostivice – Kněževes 2:2
Kněževes – Roztoky B 6:3
Kosoř B – Kněževes 2:2
Kněževes – Jeneč 5:1
Středokluky – Kněževes 1:5

Následující zápasy:
24. 9.   16:30 Kněževes – Vonoklasy
30. 9.   16:00 Kněževes – Třebotov
8. 10.   16:00 Kněževes – Drahelčice
14. 10. 15:30 Čisovice – Kněževes
22. 10. 15:30 Kněževes – Černošice
29. 10. 14:30 Horoměřice – Kněževes
4. 11.   14:00 Dobřichovice – Kněževes
12. 11. 14:00 Kněževes - Nučice

 Spojte se s námi

Jakub Šebesta, Místopředseda TJ Sokol Kněževes
Telefon 777 767 261 

Sledujte naše sociální sítě
Facebook: TJ Sokol Kněževes – Fotbal
Instagram: tj.sokol.knezeves
Twitter / X : Sokol_Knezeves
TikTok: tj.sokol.knezeves_fotbal

Výsledky turnaje:
Semifinále: 
Kněževes – Lysolaje 5:3
Středokluky – Suchdol 1:0

O 3. místo: 
Lysolaje – Suchdol 2:0
Kněževes – Středokluky 6:1

 Představení hráče

Ondřej Staněk – 36 let

Ondra začal kariéru ve Viktorii Žižkov 
v roce 2009. V roce 2010 poprvé oblékl kně-
ževeský dres. Začínal u nás jako brankář 
avšak postupem času se posunul do středu 
zálohy kde léta prokazuje svoji kvalitu. Jeho 
výkony ho řadí mezi nejlepší hráče soutěže. 
V roce 2015 působil na hostování v Rozto-
kách ale následně se vrátil zpět do Kněžev-
si kde působí dodnes. V sezóně 2014/2015 
obdržel od fanoušků ocenění za nejlepšího 
hráče ročníku. Ondra odehrál za náš klub 
297 zápasů a brzy pokoří magickou třístov-
ku. Tyto skutečnosti ho řadí již teď mezi no-
vodobé legendy TJ Sokol Kněževes. Ondro 
ať je těch zápasů klidně 400 :-)
  J. Šebesta
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Svaz žen - Klub Kněževes
 S dětmi po Praze

Dětské prázdniny byly letos opravdu krás-
né. A proč bychom je dětem nemohly ještě 
trochu zpestřit ? Vydaly jsme se s nimi dva-
krát do Prahy. Tam je stále co objevovat. 
Botanickou zahradu a Trojský zámek jsme 
prošly během jednoho dne. Kromě krásných 
květin, stromů a skleníku Fata Morgany 
s množstvím krásně zbarvených velkých 
motýlů se dětem nejvíce líbilo v japonské 
zahradě, kde na nás na všechny dýchl klid 
a pohoda. Hned pod botanickou zahradou 
uprostřed krásného parku se vyjímá zámek 
zvaný Troja. Toto letní sídlo ve formě římské 
barokní vily zde stojí od 17.století. Prošlo ně-
kolika úpravami, roku 1922 jej poslední maji-
tel věnoval státu. Celý areál prošel 1976-1989 
náročnou rekonstrukcí. Bohužel velké škody 
napáchaly povodně v roce 2013. V dnešní 
době je opět Trója ve své kráse. Samy děti 
byly u vytržení z výzdoby v hlavním sále, 
kde na stropě i na všech stěnách jsou 3Dmal-

by bratrů Godynů, oslavující habsburskou 
dynastii. Dalším unikátem je kopie černé 
madony z domu U černé matky boží. 
Na další výpravě po Praze jsme se vydaly 
k pavilonu Expo58 na Letné. Bohužel dnes 
se do této bývalé restaurace není možné po-
dívat. Pouze při aukci uměleckých děl. Je 
odsud krásný neobvyklý pohled na Prahu. 
A i ten stojí za to. Zastavily jsme se v míst-
ním občerstvení a pokračovaly přes Letnou 
okolo nefunkčního kyvadla a Kramářovy 
vily, Belvederu, zahradou Pražského hra-
du až k Matyášově bráně, pozdravily jsme 
symbolicky T.G.M. na Hradčanském ná-
městí a pomalu Nerudovou ulicí až na Kar-
lův most. 
Když si naše ratolesti zapamatují alespoň 
pár střípků z těchto výletů za poznáním, 
pak jsme se nesnažily nadarmo a hřeje nás 
dobrý pocit.

 Za ČSŽ Kněževes
  Bohdana Pavlíková 

 Akce Českého svazu žen  
Klub Kněževes v roce 2023

Sobota  14. 10. od 10.00 

Drakiáda - fotbalové hřiště
Přijďte společně pouštět draky nebo jiná 
létající tělesa, odměny pro všechny zúčast-
něné. Občerstvení pro děti zajištěno.

Sobota  14. 10. od 16.00

Rodinné dlabání dýní a řepy 
Halloweenská párty v nové hasičárně
Přijďte si vydlabat své strašidýlko. Dýně/
řepy, nožíky, lžíce a svíčky s sebou! Občer-
stvení pro děti zajištěno.

Sobota  2. 12. od 14.00

Mikulášská besídka pro děti 
v kulturním domě
Děti, těšte se na dílničky, zpívání, hraní. 
Mikuláš, anděl a čerti vám nadělí balíčky. 
Občerstvení pro děti zajištěno. Poté spo-
lečně rozsvítíme venkovní vánoční strom.

Soutěž o nejhezčí vánoční svícen

Příjem svícnů  v pátek  1. 12. od 18.00 do 
20.00 v kulturním domě
Svícny vystavíme na Mikulášské besídce 
2. 12. od 13.30 v KD, kde budou bodová-
ny dětmi i dospělými.
První tři svícny s nejvyšším počtem bodů 
budou oceněny. Všechny soutěžní svícny 
budou vydraženy a výtěžek předán dětem 
do ZŠ a MŠ.

Sobota  2. 12. od  20.00

Mikulášská taneční  zábava v KD
K tanci a poslechu hraje skupina Premi-
um Band, vstupné 100 Kč. Vyhodnocení  
a ocenění svícnů ze soutěže. Bohaté kolo 
štěstí.

Srdečně zveme všechny děti, rodiče 
i prarodiče. Vaše přízeň a radost dětí je 
naší odměnou.
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DRAKIÁDUDRAKIÁDUDRAKIÁDU
vás zve na

v sobotu

14. 10. 

od 10 hod

Akce pro všechny fandy
draků a všeho, co létá 

Za bezpečnost dětí si zodpovídají rodiče.

Odměny pro
zúčastněné
Občerstvení pro
děti zajištěno

2023

Na fotbalovém
hřišti v Kněževsi

S sebou silný vítr 
a dobrou náladu!
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Tři svícny s nejvyšším počtem bodů oceníme.

Vás zve na 

Čekají vás: 

Svícny vystavíme na dětské mikulášské, 
kde budou všemi zúčastněnými obodovány. 

 sobota            
od 14 hod 

v KD Kněževes

Mikulášské 
odpoledne pro děti

Tvořivé dílničky s vánoční tématikou
Nadílka s příchodem Mikuláše, čerta a anděla
Rozsvícení vánočního stromu
Občerstvení pro děti

Soutěž o nejhezčí vánoční svícen
V rámci akce proběhne 

Příjem svícnů do soutěže v pátek 1. 12. 
od 18 do 20 hod v KD Kněževes

2. 12.

Všechny soutěžní svícny budou vydraženy a výtěžek předán dětem do místní ZŠ a MŠ.

Za děti si ručí rodiče.
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Zarmoutila nás zpráva, že nás navždy opustila dlouholetá baráčnice tetička Dana Čermáková rozená Marešová. Zemřela náhle dne 
31. 7. L.P. 2023 ve věku nedožitých 70 let. Byla to nejenom dlouholetá baráčnice, ale byla to i vynikající kamarádka, která každému vždy 
ráda pomohla či poradila. Čest její památce.
 tetičky a sousedé Obce Baráčníků Kněževes

Baráčníci
V měsících červenec a srpen spočívala 
činnost baráčníků, jako každý rok, pouze 
v údržbě zeleně kolem Baráčnické Rychty 
a její kontrole. V sobotu 2. září jsme měli 
v Rychtě sezení. Zhodnotili jsme činnost 
za 1. pololetí a připravili jsme program do 
konce tohoto roku. Odsouhlasili jsme vy-
stoupení v Kněževsi amatérského Divadel-
ního spolku Gaudium z Radotína s před-
stavením Kurzy šití (komedie). Na konec 
listopadu jsme schválili možnost uspořá-
dat v KD akci „Židle pro hosta“, v prosinci 
pak zábavu – Vánoční sousedské posezení 
a na konec roku Vánoční a hodnotící ba-
ráčnické posezení s přípravou akcí v roce 
2024. Odsouhlasena byla i beseda o baráč-
nických činností, krojích, svérázů a symbo-
lů u žáků v místní ZŠ. Odsouhlasili jsme 
vytvoření webových baráčnických stránek 
- ty již fungují v přípravné fázi na: www.
baracniciknezeves.cz a vytvoření nového 
návrhu na baráčnický prapor. 

V sobotu 9.9. jsme ve spolupráci se Spol-
kem Havlíček, Obecní knihovnou v Kně-
ževsi a za podpory OÚ v Kněževsi a OÚ 

Kamýk nad Vltavou uspořádali „Výlet pro 
všechny“ (Dobříš, Zduchovice a Kamýk 
nad Vltavou – Vrškamýcká pivosláva na 
hradě Vrškamýk). V neděli 10.9. jsme se 
v krojích a svérázu zúčastnili vítání no-
vých občánků obce Kněževes. V sobotu 16. 

9. jsme jeli do Kolína na oslavu 150 let zalo-
žení baráčníků právě v Kolíně … 

 Za OB Kněževes - soused Luděk Černý 
 web: baracniciknezeves.cz

 150 let 

 založení baráčníků v Kolíně   

Vážení  čtenáři Kněževáka. Rád bych vás informoval o významné 
události, která se týkala našich obcí baráčnických, ale bude jistě 
zajímat i vás. Dne 16. září 2023 jsme se v hojném počtu zúčastnili 
oslav 150. výročí založení první baráčnické obce v Kolíně. U koléb-
ky této spolkové činnosti byli 7. listopadu 1873 pánové Fišer, Janke 
a Veletovský. Jejich setkání se konalo v kolínské hospůdce U Šlej-
trů, které se říkalo Baráček. Odtud náš název Baráčníci. V Kolíně 
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Spolek 
Havlíček
 Výlet pro všechny

Výlet pro všechny, který se uskutečnil dru-
hou zářijovou sobotu, měl pestrý a nevšed-
ní program a všichni jsme byli zvědaví, co 
v průběhu dne zažijeme. Za spolek Ha-
vlíček jsme se snažili přispět organizačně, 
abychom zajistili zájemce o účast na výle-
tě, nejen z řad našich členů. Chtěli jsme tak 
podpořit tetičky a sousedy z Obce Baráční-
ků Kněževes, což se podařilo, neboť auto-
bus byl plně obsazen (55 osob).

Přesně ve stanovený čas jsme vyrazili 
z Kněževsi. Nejdříve jsme zamířili k zámku 
v Dobříši, kde nás čekala procházka zámec-

kým parkem ve stylu francouzské zahrady. 
Hned na začátku nás cesta zavedla do Oran-
žerie, kde byly vystaveny obrázky a kresby 
s oblíbenou postavičkou Krtečka od malíře 
Zdeňka Millera a také jsme si zde mohli pro-
hlédnout obrazy od jeho manželky Emílie
Millerové. Kdo si prošel výstavku obrázků, 
mohl se pohodlně usadit a shlédnout krátký 
film o historii zámku a renovaci francouz-
ského parku, která se majitelům z rodu 
Colloredo-Mannsfeldů opravdu vydařila. 
Na vlastní oči jsme pak krásně opravenou 
a zvelebenou zahradu mohli obdivovat při 
procházce jednotlivými partiemi s květino-
vými záhony, sochami a dvěma bazénky 
v dolní části parku. Prošli jsme na nádvoří 
zámku, kde jsme měli sraz a na schodišti 
jsme provedli hromadné foto všech účast-
níků našeho výletu. Každý si park prošel 
svým tempem, v klidu a pohodě.
Autobusem jsme z Dobříše pokračovali smě-

rem na Zduchovice do areálu, který slouží 
jako závodiště pro parkurové skákání koní. 
Cestou jsme mohli obdivovat malebnou kra-
jinu našeho Středočeského kraje, zvlněnou 
a lesnatou, což u nás nemáme. Kousek cesty 
před Zduchovicemi do autobusu přistoupi-
la paní Veronika, která byla naší průvodky-
ní po celý zbytek sobotního výletování. Na 
místě se nás ujala další sympatická paní, 
od níž jsme se dozvěděli v krátké přednáš-
ce něco o chovu koní, závodech a výcviku 
a mohli jsme se i ptát, co koho zajímalo. Se-
děli jsme na přistíněné terase, popíjeli kávu 
nebo pivo a přitom pozorovali dění na par-
kuru, kde probíhal závod v rámci Memori-
álu Miloslava Perníčka. Pro většinu z nás to 
byl opravdu nevšední zážitek. 

A už tu bylo poledne a my vystupovali z au-
tobusu v Kamýku nad Vltavou přímo před 
restaurací U Vltavy. Měli jsme zde zajiště-

jsme reprezentovali obce baráčnické Kněževes, Středokluky a pražské Hrad-
čany a tím i naši lll. župu, do níž patříme.

Program celého dne byl dobře připraven. V úvodu vystoupil skvělý taneč-
ní soubor s příjemným hudebním doprovodem, nechyběly ani dudy. Celé 
odpoledne pak hrál Kmochův malý orchestr. Samotné zasedání bylo dobře 
připraveno a sledováno téměř čtyřmi sty účastníky. Odpolední průvod cen-
trem Kolína ohromil veřejnost množstvím praporů, pestrostí krojů a svérá-
zů. Vinořské dívky obohatily program předvedením České besedy a rovněž 
dětský soubor sklidil zasloužený potlesk. V Kolíně se nám líbilo a naše cesta 
nebyly marná.
 Miroslav Ribiero, 
 OB Hradčany

Pozn.: Za Obec Baráčníků Kněževes se oslav zúčastnili: 
tetičky Zuzana Urban, Andrea Hamouzová 
a sousedé Petr Matiášek, Vojta Kuvik.
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ný oběd a poté jsme se zúčastnili progra-
mu Vrškamýcká pivosláva na prostranství 
u Hradu (zřícenina Vrškamýk nad městeč-
kem Kamýk n. Vlt.). Obsluha v restauraci 
se snažila, ale oběd se protáhl asi na dvě 
hodiny. Většina účastníků výletu neměla 
s cestou na Vrškamýk problém. Jen několik 
starších, mezi kterými byli i členové spolku
Havlíček, využili nabídku paní Veroniky 
vyjet nahoru jejím osobním autem.
Stejným způsobem se potom dopravili 
i zpět. V romantickém prostředí Vrška-

mýku mohl každý využít rozmanité na-
bídky více jak 20 druhů tradičních i speci-
álních druhů piv, k tomu různé jak sladké 
tak slané dobroty. Měli jsme rezervovaná 
místa u stolů a sledovali jsme i doprovod-
ný program. Hlavně byl čas na popovídání 
s přáteli, se kterými jsme se dlouho neviděli. 
Počasí nám přálo, po celý den bylo slunečno 
a teplo. Při zpáteční cestě dolů do městečka 
jsme ještě shlédli vystoupení sokolníka. Ve 
stanovený čas jsme nastoupili do autobu-
su a spokojení a plní dojmů jsme se vrátili 

domů. Cesta tam i zpět s naším panem řidi-
čem byla příjemná, autobus byl pohodlný. 
Touto cestou děkujeme za perfektně zajiště-
ný program celého výletu jak panu Luďko-
vi Černému, jeho manželce, tak panu Pavlu 
Barešovi za Obecní knihovnu v Kněževsi. 
Také děkujeme zastupitelům obce Kněževes 
včele s p. starostou Kettnerem, že tak štědře 
finančně podpořili tuto akci a OÚ Kamýk 
nad Vltavou za spolupráci.

 Za Spolek Havlíček L. Kučerová

Hasiči
 Nadšenci sportu se v létě opět sešli 

 na Sportovním dni

V sobotu 15. července proběhl druhý ročník 
Sportovního dne v Kněževsi. Sešli se spor-
tovní nadšenci, kteří poměřili své síly ve vo-
lejbalu, nohejbalu, ping-pongu, petanqueu 
a v lukostřelbě. Sportovní klání nám bohužel 
zkomplikovaly práce na hřišti a tak jsme mu-
seli ze seznamu sportů vyřadit badminton. 
Letní teploty se měly odpoledne vyšplhat 
až ke 35°C, proto jsme program uzpůsobili 
tak, abychom všechny zápasy odehrály nej-
déle do oběda. Nejnapínavější bylo sledovat 
finálový zápas petanqueu mezi Luďkem 
Černým a Vojtou Žižkou. O vítězi skuteč-
ně rozhodovaly centimetry. Na nohejbal se 
k nám opět rozjeli Trutnováci, kteří ho stej-
ně jako loni s přehledem vyhráli. A kdo si 
tedy odnesl první místa?

Petanque: Luděk Černý
Volejbal: Pohodáři
Nohejbal: Trutnováci
Ping-pong: Lukáš Kašpar
Lukostřelba: Vašek Čefelín

Putovní sošku Kněževeského občana tento-
krát získal Láďa Hanzlík. Uvidíme, zda si ji 
obhájí i příští rok! 
Děkujeme všem, kteří si přišli zahrát a užít 
si společné dopoledne. Opět se zde sešla 
parta moc fajn lidí. Děkujeme také České-
mu svazu žen Kněževes, TJ Sokol Kněževes 
za společnou organizaci a v neposlední řadě 
i všem dobrovolníkům, kteří se zapojili do 
příprav a po celou dobu se starali o hladký 
průběh dne. Nakonec jsme naše sportovní 
výkony oslavili večer v Letním kině před 
hasičskou zbrojnicí, kde se na film Život pro 
samouky sešlo kolem 100 lidí z Kněževse 
i z přilehlých obcí. 

 Za SDH Kněževes, 
 Kristýna Wagnerová
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 Děti si na den vyzkoušely, 

 co znamená být hasičem

V sobotu 19. srpna ovládly hasičskou zbroj-
nici děti. A bylo jich hned patnáct. Pro děti 
jsme stejně jako loňský rok přichystali jedno-
denní příměstský tábor Den s hasičem. Děti 
se seznámily s hasičskou zbrojnicí a s pra-
cí hasičů, naučily se, jak ošetřit popáleniny 

a co vše patří do evakuačního zavazadla. 
Nechyběly ani sportovní aktivity včetně le-
zecké stěny a kreativní tvorba, kterou si pak 
děti odnesly domů na památku. Jelikož bylo 
krásné počasí, poslední část tábora si děti 
vyzkoušely, jak se správně stříká proudni-
cí, vykoupali se v bazénku a zaskákaly si na 
skákacím hradu. 
Po příchodu rodičů dostaly děti diplomy za 
to, jak skvěle a s jakou energií celý den zvlád-

ly a všichni jsme si ještě společně opekli buř-
ty. 
Celým dnem děti provázeli: Vašek Čefelín 
ml., Jana Čermáková, Dominika Kacálková, 
Petr a Kristýna Wagnerovi, Radek a Marti-
na Zelenkovi a v kuchyni už tradičně vládli 
Magda a Vašek st. Čefelínovi. 

 Za SDH Kněževes, 
 Kristýna Wagnerová
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 Jak je to s hasiči

Protože se setkáváme s tím, že plno lidí 
neví jaká je organizační struktura dobro-
volných hasičů, dovolte mi, abych Vás s tím 
seznámil. Hasiči v naší obci jsou rozděleni 
do dvou na sobě nezávislých částí. 

První je Sbor dobrovolných hasičů (SDH) 
-  tato část se stará o kulturní, společenské 
a případně sportovní akce. SDH má své 
vedení a to v podání výkonného výboru, 
který rozhoduje na příklad o financích, plá-
novaných akcích apod.  Nejvyšší osobou ve 
výboru je starosta sboru. V našem sboru je 
starostou p. Petr Wagner, dále je tam náměs-
tek starosty p. Ondřej Botka, jednatel p. Jan 
Drábek, hospodář p. Tomáš Seiner a velitel 
sboru p. Václav Čefelín st., ale i tak má sbor 

nad sebou ještě vyšší orgán a to Okresní 
sdružení hasičů Praha-západ (OSH P-Z) a ti 
zase celorepublikové sdružení SDH.

Druhá je Jednotka sboru dobrovolných 
hasičů (JSDH). To jsou ti milí kluci s těmi 
červenými auty. JSDH se stará o požární 
ochranu na katastru obce. K této činnosti má 
k dispozici majetek obce, který jim byl svěřen 
– jedná se např. o cisternu, požární zbrojnici 
a ochranné pomůcky. Na vyžádání zasahu-
je i mimo své svěřené území. Zřizovatel je 
obec a tím pádem je zde nejvyšší osobou její 
starosta p. Stanislav Kettner. Je však jasné že 
starosta obce má své práce dost, a tak je zde 
funkce Velitel jednotky.  Tu u nás zastává, 
stejně jako funkci velitele sboru, p. Václav 
Čefelín st. a zástupce velitele je p. Tomáš Sei-
ner. Oba plánují školení, organizují brigády, 

jsou v kontaktu s HZS Kladno a okolními 
jednotkami, déle vyplňují zprávy o zásahu 
a jsou kontaktními osobami v případě Vaší 
potřeby naší pomoci. Každý člen je zaměst-
nanec obce a musí splňovat zdravotní způso-
bilost a projít školením z bojového řádu. 
Takže pokud budete chtít s hasiči uspořádat 
společnou akci typu sportovní den či zába-
vu, kontaktujte starostu, nebo jednatele sbo-
ru. Pokud ale budete mít na zahradě sršně, 
kočku na stromě, nebo budete pořádat akci, 
která vyžaduje požární dozor, pak kontak-
tujte velitele jednotky případně jeho zástup-
ce. Samozřejmě pokud bude situace vážná 
jako např. požár či vyproštění osoby, využij-
te linku 150 nebo 112 a oni nás už zvednou 
k zásahu sami.
 Jan Drábek
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 Letošní léto jsme nepojali 

 prázdninově a měli jsme práce 

 nad hlavu

Se spolky ČSŽ a Sokol Kněževes jsme spo-
lupořádali sportovní den a příměstský tá-
bor -  o těchto dvou akcích informuje Kris-
týna Wagnerová. 

15. 7. jsme udělali, stejně jako minulý rok, 
letní kino, kterému předcházel sportovní 
den. Promítal se film Život pro samouky, na 
kterém jsme jako hasiči spolupracovali (asi 3 
vteřiny trvající záběr herečky na kole v deš-
ti – ten déšť jsme byli my). Účast byla hojná, 
počasí nám také přálo a zábava byla, alespoň 
dle mého názoru, hodně vydařená. 
Naše jednotka opravdu v létě nezahálela, tak 
jdeme na to…
29. 6. ve 13:07 vyjela jednotka ve složení 1+1 
na požár rodinného domu s podezřením na 
únik plynu. Naštěstí se vše ukázalo jako pla-
ný poplach a nikomu se nic nestalo.
12. 7. v 9:05 jednotka vyjížděla na únik ne-
bezpečných látek do areálu společnosti 
Agrivep. Zde jednotka prováděla zálohu 
v protichemických oblecích, dodávala vodu 
do dekontaminačního stanu a provedla prů-
zkum okolí. Ne, nemusíte mít obavy, toto 
vše bylo organizované cvičení pro lepší spo-
lupráci jednotek při mimořádných situacích 
- kam únik nebezpečných látek patří.

6. 8. v 3:52 vyjela cisterna v počtu 1+1 na po-
žár mlýnu v obci Tuchoměřice. Zde jednotka 
prováděla kyvadlovou dopravu vody a poz-
ději zřídila čerpací stanici na vodu v Kněževsi 
u Ouvalky. Kluci byli v jednom kole celých 12 
hodin. Navečer (v 19:52) se jednotka ještě jed-
nou vracela na místo zásahu, kde dále držela 
hlídku JSDH Středokluky. Oheň opět vzpla-
nul, ale už ne na dlouho. Po doplnění cisterny 
Středokluk, jsme mohli vyrazit domů. 
16. 8. v 6:30 Jsme vyjeli na zakouřený prů-
myslový prostor o rozloze cca 2500m². Na 
místě jsme byli první, jednotka z letiště dora-
zila v těsném závěsu za námi. Kluci z letiště 
provedli průzkum a my připravili hadicové 
vedení z našeho vozu. Když bylo zjištěno, že 
se jedná o technickou závadu v kompresoro-
vé stanici, tak už se sjížděly jednotky z okolí. 
Nejednalo se o planý poplach, ale o požár 
také ne. Kompresory byly odstaveny, pro-
stor odvětrán a jelo se domů.
18. 8. jsme byli starostou obce požádáni o li-
kvidaci hnízda sršňů na dětském hřišti. Po-
tvůrky se zabydlely v ptačí budce a celou 
si ji přebudovaly. Vyčkalo se do večerních 
hodin, kdy bodavý hmyz zalézá a mohla za-
čít samotná likvidace. Celý úl se poté zavezl 
daleko za vesnici. Blesková akce a profesio-
nální přístup umožnil to, že děti mohly bez 
obav hned od rána využívat celé hřiště. 
26. 8. jsme byli pozváni na Buštěhrad na akci 
s názvem ,,Odpoledne s IZS”´. Děkujeme 
kolegům z Buštěhradu, že jsme se mohli zú-

častnit, již podruhé, této akce, která je rok od 
roku zajímavější a zábavnější.
5. 9. 14:09 byla jednotka vyslána na požár 
stohu v obci Dobrovíz. Po příjezdu jednotka 
prováděla hasební práce, rozebírání stohu 
a kyvadlovou dopravu vody. Po dvou hodi-
nách byly jednotky vyslány si doplnit vodu 
s tím, že jejich služba už není třeba.  To ale 
nikdo netušil, že se situace rychle změní, 
všechny vozy budou povolány zpět a vše 
opět pojede nanovo - hasební práce, rozebí-
raní stohu a doprava vody. Členové jednot-
ky se vrátili až ve večerních hodinách.
Budeme se na Vás těšit na dalších plánova-
ných setkáních.
 Za SDH a JSDH Kněževes, 
 Jan Drábek
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PID
 Trvalé změny k otevření tramvajové trati na Dědinu

Od 23. října 2023 bude prodloužena tramvajová trať z Divoké Šárky 
na Dědinu. V této souvislosti dojde k úpravě tramvajových a auto-
busových linek v oblasti sídliště Na Dědině a Vokovic. Po nové trati 
s 5 novými zastávkami Divoká Šárka, Vlastina, Sídliště Na Dědině, 
Ciolkovského a Dědina budou jezdit denní tramvajové linky 20 a 26. 
V noci bude zatím obsluha zachována pomocí autobusové linky 910.

Změny jednotlivých linek:
20 Linka je prodloužena o úsek Divoká Šárka – Dědina.
26 Linka je prodloužena o úsek Divoká Šárka – Dědina.
108 Linka je zkrácena o úsek Divoká Šárka – Ciolkovského.
218  Nová linka v trase Nádraží Veleslavín – Nové Vokovice ná-

hradou za zkrácenou linku 225. V provozu pouze v pracov-
ní dny cca od 5:30 do 19:00.

225  Linka je zkrácena o úsek Sídliště Na Dědině – Nové Vokovi-
ce (nahrazena tramvajovými linkami a novou linkou 218).

Změny názvů zastávek:
Dědina nový název pro autobusovou zastávku Dlouhá Míle.

 Zdroj: Zpravodaj PID 09/2023; www.pid.cz

 Den Cyklohráčku 8. října 2023 ve Slaném

Turistický vlak Cyklohráček pro malé i velké výletníky jezdí letos 
již desátým rokem. Toto kulaté výročí oslavíme menší akcí v sobotu 
7. října 2023 na vlakovém nádraží ve Slaném, které je cílovou stanicí 
tohoto oblíbeného vlaku plného hraček a her. Kromě Cyklohráčku 
se můžete těšit také na jízdy historickým motorovým vlakem do 
Straškova nebo na jízdy historickými autobusy po královském měs-
tě Slaný či do jeho okolí.

Cyklohráček pojede o víkendech 7.–8. 10. a 14.–15. 10. po odklono-
vé trase v souvislosti s výlukovými činnostmi na jeho pravidelné 
trase. Vlak pojede přes Kralupy nad Vltavou, kolem památné hory 
Říp a také přes Zlonice, kde se nachází železniční muzeum. V rámci 
akci na nádraží ve Slaném budou zajištěny tři páry spojů historic-
kého motorového vlaku M240.0 „Singrovka“, který pojede v trase 
Slaný – Zlonice – Straškov. Samotný Cyklohráček pak bude posílen 
o motorový vůz řady 854 pro zajištění dostatečné kapacity k pře-
pravě návštěvníků královského města. Po městě Slaný proběhnou 
zdarma jízdy historickým autobusem Karosa ŠD 11 z roku 1977. 
Svézt se však můžete i dalšími muzejními vozidly, a to na trase 
mezi Slaným, Zooparkem Zájezd, zříceninou hradu Okoř a obcí 
Středokluky, která v ten samý den pořádá oslavy výročí 150 let 
Pražsko-duchcovské dráhy. Na vlakovém nádraží ve Slaném pro-
běhne výstava několika historických lokomotiv a vozů a poprvé 
dojde k otevření areálu zdejšího muzea Výtopna Slaný. Doprovod-
ný program uspořádá také Železniční muzeum ve Zlonicích. Na 
akci nebudou chybět ani tradiční informační stánky, které návštěv-
níci akcí znají z jiných dnů PID. Více informací o akci přineseme na 
našem webu www.pid.cz nebo také v sekci věnované přímo výlet-
nímu vlaku Cyklohráček.

 Zdroj: Zpravodaj PID 09/2023; www.pid.cz

 Mimořádné jízdy Cyklohráčku 

Turistický vlak Cyklohráček pro malé a velké výletníky, který le-
tos jezdí jubilejní 10. sezónu, vyjede mimořádně i ve čtvrtek 19. 10. 
a v pátek 20. 10. na třech speciálních odpoledních jízdách z Prahy 
do Roztok, Dobřichovic a Neratovic. Čtyři vozy plné hraček a her 
si tak můžete užít i v týdnu a navíc v místech, kam tato speciální 
barevná souprava běžně nejezdí.

 Zdroj: Zpravodaj PID 09/2023; www.pid.cz

Z kroniky obce 
 Význačné osoby veřejného života:

Průmyslové podniky:
Učitelé: Václav Nykles (ředitel národní 
školy), Marie Miláčková
Lékař: MUDr.: Ladislav Souček
Správce ČSSS: Michal Antoninko
Předseda JZD: Stanislav Kettner
Správce Hospodářského družstva: 
p. Červenka
Správce Prefa, n. p.: p. Čtrnáct
Vedoucí Uhelných skladů: Josef Mašek
Kulturní pracovníci: Eduard Furst, 
Josef Langmajer
Matrikář: Václav Nykles, 
ředitel národní školy
Příslušníci SBS: Bedřich Fuksa, Ant. Plášil, 
Václav Chochola, František Hůša

Průmyslové podniky:
Čs. Stavební závody, závod Prefa (výroba 
betonových tvárnic)

Komunální podniky Praha – západ, stro-
jírny Kněževes (zaměření na výrobu kon-
strukcí elektrických pecí pro smaltovny)
Komunální podniky Praha – západ, tesař-
ský závod Kněževes
Energetické rozvodné závody n. p. , závod 
Kněževes

Živnosti:
Hostinec: Čeněk Zach, Růžena Tatíčková
Knihařství: Josef Bartoň
Sedlářství: Rudolf Černý
Kolářství: Václav Čermák

Distribuce:
Bratrství (smíšené zboží)
Bratrství (mlékárna)
Bratrství (řeznictví a uzenářství)
Prodej tabáku: Marie Součková

Polní hospodářství:
Československé státní statky, statek Jeneč; 
hospodářství Kněževes
Rozloha: 365 hektarů

Správce: M. Antoninko
Jednotné zemědělské družstvo Kněževes
Typ: III
Rozloha: 187 hektarů
Předseda: Stanislav Kettner

Agrotechnika:
V nynější době se veškerá kultivace půdy 
provádí nejmodernějšími mechanizačními 
prostředky. Moderní složité stroje nahra-
zují lidskou práci. Vyjmenujeme několik 
z nich, které odstranily hodně dřiny z pol-
ních prací: pásové traktory, secí stroje(na 
řepu, na obilí(,  shrabovačky, lokomobily, 
sázecí stroje na brambory, mlátičky, lisy 
na slámu, pluhy s předradličkou, fukary 
(na obilí, plevy), senomety, sekačky travní, 
samovazeče, řezačky na slámu, vyorávače 
brambor, prosekávače řepy, agregáty, stro-
je na rozmetání mrvy, stroje na obracení 
sena a kombajny.

 Z Kroniky obce přepsala: 
 Václava Vlčková, místní kronikářka



Kněževák 3/2023 19knezevak@knezeves.cz  |  www.knezeves.cz

K N Ě Ž E V Á K : periodický tisk územního samosprávného celku, zpravodaj obce Kněževes, ročník 24, číslo 3, září  2023,  
ev. číslo – MK ČR E 11212. Šéfredaktor: Barbara Kubů, obsahová korektura: Stanislav Kettner, Ing. Václava Vlčková,  
externí fotografové: Ing. Klára Vlčková (xklarusa), Ing. Václava Vlčková, Kristýna Wagnerová, Mgr. Luděk Černý, Mgr. Iva Farová, 
Bohdana Pavlíková, Jakub Šebesta, Jan Drábek, Pavel Bareš. Grafické zpracování: Jan Gaal, tisk a distribuci zajišťuje: Obecní úřad 
Kněževes, sběrné místo pro zasílání příspěvků: Obecní úřad Kněževes, U Národního výboru 62, 252 68, tel: 220950633, e-mail: 
knezevak@knezeves.cz, internetové vydání Kněževáka: www.knezeves.cz / Výtisk zdarma. Články obsažené ve zpravodaji nemusí 
vyjadřovat názor Obecního úřadu Kněževes.  ©2023

Uzávěrka příštího čísla Kněževáka: 10. prosince 2023

Letiště
 Přijďte se osobně zeptat na cokoliv ohledně provozu 

 i budoucích plánů letiště

Informační stánek Letiště Praha s doprovodným programem bude 
k dispozici na čtyřech akcích v blízkém okolí. Nabízíme tak příleži-
tosti setkat s odborníky na oblast životního prostředí, monitoringu 
hluku a rozvoje letiště, včetně výstavby paralelní dráhy, případně si 
zasoutěžit a získat třeba i nějakou odměnu.
Náš stánek můžete navštívit na těchto akcích:
2. 9. Městské pivní slavnosti, Hostivice
16. 9. Slavnost levého a pravého břehu, Roztoky
23. 9. Babí léto, MČ Praha 17 – Řepy
15. 10. Podzimní jarmark, Buštěhrad
 Zdroj: Zpravodaj Letiště Praha - Srpen 2023

 Nová letištní exkurze zaměřená na udržitelnost 

K Evropskému týdnu udržitelnosti spouští Letiště Praha novou tra-
su exkurzí. Zaměřená bude na přístup letiště k ekologickým a dal-
ším aktuálním tématům. Dozvědět se můžete, jak je to s využívá-
ním zelené energie, snižováním odpadů nebo nakládáním s vodou, 
jakým způsobem podporuje letiště biodiverzitu, proč chová včely 
nebo třeba proč je tak důležité sledovat výšku posekané trávy. Chy-
bět samozřejmě nebudou ani vzlety a přistání letadel.
Více infroamcí na: https://www.prg.aero/poznejte-letiste
 Zdroj: 
 Zpravodaj Letiště Praha - Srpen 2023

 Budyně nad Ohří 

Předchůdcem středověkého hradu byla opevněná královská tvrz ze 
13. století. Kamenný objekt byl chráněn vodním příkopem a močá-
lovitým terénem břehu řeky Ohře. Roku 1336 získal hrad rod Há-
zmburků, kteří jej přestavěli v gotickém stylu. Hrad byl zpevněn 
několika věžemi a v průběhu Husitských válek sloužil jako opěrný 
bod katolické strany a krále. V roce 1551 došlo k rozsáhlému poško-
zení hradu v důsledku výbuchu prachárny. Po této události prošel 
hrad významnou přestavbou na renesanční zámek. 
V expozici může návštěvník zhlédnout vedle střelných zbraní, 
trofejí z poznávacích cest bývalých majitelů hradu, archeologic-
kých vykopávek z období 3 tisíce let př. n. l. také alchymistickou 
dílnu,  kde se alchymistické i jiné pokusy v 16. stol. prováděly. 
Obsahuje vedle prvků a součástí alchymisty používanými také 

ukázku laboratoře s celou řadou pecí,  kahanů, díží a receptů na 
výrobu všeho o co se alchymisté v minulosti pokoušeli i zdařilou 
vycpaninu nilského krokodýla, který byl na budyňské panství při-
vezen v začátku 16. stol. Expozice také zaujme pozdně gotickými 
a renesanční interiéry nebo mučícími nástroji místního kata včetně 
ceníku jednotlivých úkonů. Více na: www.budyne.cz p. Bareš

Tip na  
výlet
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